
ЗАПИСНИК  

СА ДЕВЕТНАЕСТЕ  РЕДОВНЕ     СЕДНИЦЕ СКУПШТИНЕ 

ОПШТИНЕ БОСИЛЕГРАД 

 
  

Седница је одржана 31.01.2019. године, у великој сали за седнице у згради 

Општинске управе  општине Босилеград,  са почетком у 10.00 сати.  

Седницу је, у складу са чланом 90. Пословника Скупштине отворио и њоме 

председавао, Славчо Владимиров,  председник Скупштине oпштине Босилеград. 

  Поред одборника седници Скупштине су присуствовали: Саша Миланов, 

заменик председника Скупштине,   Владимир Захаријев, председник општине; Стефан 

Стојков, заменик председника општине; Миодраг Јакимов,  начелник Општинске 

управе;  чланови Општинског већа: Љиљана Анакиев, Даниел Зарев, Милачко Јованчов 

и  Раде Александров;  Смиљка Митова, саветник за буџет и финансије; Микица 

Василов, саветник за екологију и заштиту животне средине; Василка Александрова, 

благајник у Општинској управи; Снежана Стојилковић, саветник за имовинско правна 

питања;  Предраг Трајков, директор ЈП за комуналије и услуге  „Услуга“; Страшко 

Апостолов, директор ЈП „Грађевинско земљиште и путеве општине Босилеград“;   

Методи Чипев, директор Основне школе „Георги Димитров“;  Предраг Ђорђевић, 

директор Центра за социјални рад;  Методи Чипев, директор Основне школе „Георги 

Димитров; Миодраг Митов, економиста у Установи Центар културе „Босилеград“. 

 Секретар Скупштине  је извршла прозивку. Председник Скупштине је 

константовао да је на почетку седнице присутано 28   одборника и да постоји кворум за 

рад и одлучивање.  

 Председник Скупштине, је затим  обавестио одборнике да им је предлог дневног 

реда са одговарајућим материјалом достављен уз позив за седницу и  да је Општинско 

веће  доставило предлог за допуну   Дневног реда XIX редовне седнице Скупштине 

општуне Босилеград заказане за 31.01.2019. године, и то:  

1. Предлог одлуке о одређивању субјеката од посебног значаја за заштиту и 

спасавање општине Босилеград,  

2. Предлог одлуке о приступању изради Стратегије одрживог развоја општине 

Босилеград за период 2019-2024. године, 

3. Предлог  одлуке о допуни Одлуке о  награђивању ученика и успешних спортиста  

за постигнуте резултате из буџета општине Босилеград, 

4. Предлог одлуке о давању овлашћења председнику општине Босилеград да 

потпише потребну документацију у вези прибављања земљишта за проширење 

градског гробља, 

5. Предлог решења о давању сагласности на измену и допуну Финансијског плана 

Општинске управе општине Босилеград за 2019. годину,  

6. Упознавање са Закључком Округлог стола на тему „Истина и мере о екологији 

на територији општине Босилеград“. 

 Скупштина је са 20 гласова  за прихватила предлог Општинског већа за допуну 

Дневног реда.   

 Председавајући је предложио да се споји расправа по  6. и  7. тачки дневног реда 

и од 9.  до 20. тачке дневног реда.  

  Скупштина је, са 20 гласова за  прихватила предлог за спајање расправе по 

наведеним тачкама.  

Пошто више није било предлога за измену или допуну дневног реда,  

Скупштина је са 20 глaсова  за, утврдила за данашњу седницу, следећи 

 

Д н е в н и  р е д: 

 

1. Предлог решења о констатовању престанка функције заменика председника општине 

Босилеград; 

2. Предлог решења о избору заменика председника општине Босилеград;  



3. Предлог решења о констатовању  престанка мандата   одборнику у Скупштини општине 

Босилеград;  

4. Предлог одлуке  о потврђивању мандата    одборнику у Скупштини општине 

Босилеград;  

5. Предлог Статута општине Босилеград;  

6. Предлог одлуке  о образовању Општинског штаба за ванредне ситуације; 

7. Предлог одлуке  о организацији и функционисању цивилне заштите на територији 

општине Босилеград;  

8. Предлог решења о избору чланова  Савета за међунационалне односе  општинe 

Босилеград;  

9. Предлог решења о давању сагласности на Програм  рада са финансијским планом 

Народне библиотеке «Христо Ботев» у Босилеграду за 2019. годину;  

10. Предлог решења о давњу сагласности на  Годишњи план рада, Предшколски програм 

рада  за радну 2018/2019. годину и Финансијски план за 2019. годину Предшколске 

установе  „Дечја радост“ у Босилеграду;  

11. Предлог решења о давању сагласности  на План  и Програм рада  и     Финансијски  

план  за финансијска средства из Буџета општине Босилеград Дома здравља Босилеград 

за 2019. годину;  

12. Предлог решења о давању сагласности на  Програм рада   са  финансијским  планом  

Установе Центар културе «Босилеград» за 2019. годину;  

13. Предлог решења о давању сагласности на План рада са Финансијским  планом    Центра 

за социјални рад у Босилеграду за 2019. годину;  

14. Предлог решења о давању сагласности на    Финансијски план за финансијска средства 

из Буџета општине Босилеград за  2019. годину Гимназије у Босилеграду; 

15. Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски  план за финансијаска средства 

из Буџета општине Босилеград за  2019. годину Основне школе „Георги Димитров“; 

16. Предлог решења о давању сагласности на Програм рад  за 2019. и   Финасијски план за  

финансијска средства из Буџета општине  Босилеград  Дома ученика средњих школа у 

Босилеграду за 2019. годину; 

17. Предлог решења о давању сагласности  на План рада и  финансијски  план за средства 

из буџета општине Босилеград Црвеног крста Босилеград за 2019. годину;  

18. Предлог решења о давању сагласности- потврђивању Програма рада са обједињеним 

финансијским планом Спортског савеза општине Босилеград за 2019. годину; 

19. Предлог решења о давању сагласности на    Финансијски план Буџетског фонда за 

развој пољопривреде општине Босилеград за период од 01.01.2019. до 31.12.2019. 

године   

20. Предлог решења о давању сагласности на   План активности по  месним заједницама у 

2019. години Јавног  предузећа «Грађевинско земљиште и путеве општине Босилеград»; 

21. Предлози  решења о давању сагласности на   Финансијске плананове Месних заједница: 

Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Белут за 

2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Бистар 

за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице  

Босилеград за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице 

Бранковци за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице  

Бресница за 2019. годину; 

Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Гложје 

за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице  Горња 

Лисина за 2019. годину; 



Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Горња 

Љубата за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Горње 

Тламино  за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице 

Грујинци за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доња 

Лисина за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доња 

Љубата за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доња 

Ржана за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доње 

Тламино за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Дукат за 

2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Извор за 

2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице  

Јарешник за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на  Финансијски план Месне заједнице Милевци 

за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице 

Млекоминци за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на  Финансијски план Месне заједнице Мусуљ 

за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице Паралово 

за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Плоча за 

2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице 

Радичевци за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице 

Рајчиловци за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Ресен за 

2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на  Финансијски план Месне заједнице Рикачево 

за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице 

Црноштица за 2019. годину; 
22. Предлог одлуке о првом ребалансу буџета општине Босилеград за 2019. годину; 

23. Предлог одлуке о одређивању субјеката од посебног значаја за заштиту и спасавање 

општине Босилеград, 

24. Предлог одлуке о приступању изради Стратегије одрживог развоја општине Босилеград 

за период 2019-2024. године, 

25. Предлог  одлуке о допуни Одлуке о  награђивању ученика и успешних спортиста  за 

постигнуте резултате из буџета општине Босилеград, 

26. Предлог одлуке о давању овлашћења председнику општине Босилеград да потпише 

потребну документацију у вези прибављања земљишта за проширење градског гробља, 

27. Предлог решења о давању сагласности на измену и допуну Финансијског плана 

Општинске управе општине Босилеград за 2019. годину,  

28. Упознавање са Закључком Округлог стола на тему „Истина и мере о екологији на 

територији општине Босилеград“. 

29. Питања и предлози. 



 
РАД ПО ПОЈЕДИНИМ ТАЧКАМА ДНЕВНОГ РЕДА 

 

ПРВА ТАЧКА: Предлог решења о констатовању престанка функције заменика 

председника општине Босилеград 

 Предсеник Скупштине је обавестио одборнике да је Стефан Стојков поднео 

оставку на функцију заменика председника општине.  

 За реч се јавио Стефан Стојков: Прошле године  4. новембра,  одржани су избори 

за Национални савет бугарске нациналне мањине у Републици Србији на којима је  

победила наша листа Това  сме ние природно движение Владимир- Захаријев око са 

85% на ниво целе Србије и ја сам предложен са листе од стране Владимира Захаријева 

да будем председник Националног савета бугарске националне мањине у Србији. По 

новом закону,  члан 7а, дефинисано је и новим Статутом Националног савета  бугарске 

националне мањине,  цитирам  „Председник савета не може да буде изабрано или 

постављено лице у државном органу покрајинском, односно органу  локалне 

самоуправе, које у оквиру своје надлежности има питања које се тичу рада 

Националног савета.“ 

 Сходно томе,  због   сукоба интереса,  одмах после избора у Националнoм  

савету дао сам оставку на  функцију  заменика председника општине Босилеград. 

Захваљујем се овом сазиву  Скупштине Општине Босилеград који  ме је изабрао на 

функцију  заменика председника општине, коју  сам обављао  три године. 

Председник Скупштине је констатовао да Стојков Стефану , дана 31.01.2019 

године престаје мандат заменика председника општине Босилеград, због поднете 

оставке.   

Председавајући, Славчо Владимиров  је ставио на гласање Предлог решења о 

констатовању престанка функције заменика председника општине Босилеград.  

Након обављеног гласања,  председавајући је константовао  да је са 21 гласом  

за, донето  Решење о престанку функције  заменика председника општине Босилеград. 

 

ДРУГА ТАЧКА: Предлог решења о избору заменика председника општине Босилеград 

Предлог решења о избору заменика Председника Опптине Босилеград  

 Председник Скупштине је истакао да је Пословником,  истоветно са чланом 50.  

Закона о локалној самоуправи регулисано да   председник  општине предлаже новог  

заменика председника општине.  

 За реч се јавио  Владимир Захаријев, председник општине:-Захваљујем се 

досадашњем заменику председника општине Стефану Стојков са којим  смо делили и 

добро и зло било ме  момената када  смо разговарали са много министарства,   човек 

који је био за пример и једва чекам да буде опет заменик, али он ће бити  помочник 

предсеника, како неби оштетили Национални савета. У име одборничке групе коју сам 

предводио и у моје лично име у договору са одборничким клубом који смо имали пре 

пола сата предлажем да мој заменик у општини буде Иван Јорданов,  одборник из села  

Милевци. 

 Председник Скупштине је,  обавестио одборнике да о избору заменика 

председника општине, Скупштина одлучује тајним гласње.  

 У састав гласачког одбора са 21 гласом за именовани су:  

1. Славчо Владимиров – председник Скупштине 

2. Славица Стојанова- секретар Скупштине 

3. Игор Борисов 

4. Љиљана Василова 

Председник Скупштине, Славчо Владимиров је дао паузу  за  припрему 

гласачких листића.  

Након припреме   гласачких листића предсеник Скупштине  је предложио  да се  

почне са тајним гласањем и одредио  време за гласање од 30 минута. 

Након гласања, председник Скупштине, је  прочитао је Записник о утврђивању 

резултата гласања за заменика предсеника општине и констатовао да је Иван Јорданов     



добио  21 гласа за, 1 глас против  и да је изабран за заменика председника  општине 

Босилеград. 

Заменик председника општине,  Иван Јорданов, је дао и потписао свечану изјаву, 

поздравио све присутне у сали и захвалио на избору.  

  

ТРЕЋА ТАЧКА: Предлог решења о констатовању  престанка мандата   одборнику у 

Скупштини општине Босилеград 

 Предсеник Скупштине је саопштио да је чланом 43. став 5. Закона о локалној 

самоуправи регулисано да    заменику председника општине избором на ову функцију 

престаје мандат одборника у Скупштини општине и предложио да Скупштина 

константује престанак мандата  одборнику  

 Скупштина је са 21 гласом за  констатовала да је Ивану Јорданов , избором на 

функцију заменика председника општине престао мандат одборника у Скупштини 

општине, односно донела  Решења о констатовању  престанка мандата   одборнику у 

Скупштини општине Босилеград.  

 

ЧЕТВРТА ТАЧКА: Предлог одлуке  о потврђивању мандата    одборнику у Скупштини 

општине Босилеград 

Председник Скупштине, је истакао да је  оредбама члана 48. Закона о локалним 

изборима, регулисано да  уколико одборнику престане мандат пре истека времена на 

које је изабран, мандат се додељује првом следећем кандидату са исте изборне листе 

коме није био додељен мандат одборника и дао паузу до завршетка рада  Изборне 

комисије и Мандатно-имунитетне комисије.  

Након паузе од 30 минута, председник Скупштине је позвао  председника   

Мандатно-имунитетне комисије да поднесе извештај. 

 Председник Мандатно-имунитетне комисије, прочитао је извештај Комисије.  

 Мандатно-имунитетне комисије извршила   је увид у следећу документацију: 

1. Извештај Изборне комисије општине Босилеград ; 

2. Уверења о избору за одборника Денчу Спасов, пољопривредник из Босилеграда, 

с. Горња Ржана.  

3. Писмену сагласности кандидата да прихвата мандат одборника у Скупштини 

општини Босилеград. 

 На основу напред наведене документације, Мандатно-имунитетна комисија   

предлаже да се потврди мандат за  предложеног кандидата, те предлаже Скупштини 

општине Босилеград да донесе Одлуку  о потврђивању мандата одборнику у 

Скупштини општине Босилеград 

 Председник Скупштине,  Славчо Владимиров  констатовао  је, да је  Изборна 

комисија поднела Извештај , да су уверења о избору за  одборнике у сагласности са тим 

извештајем и да је извештај Мандатно-имунитетне комисије   усвојен.    
 На основу Извештаја Мандатно-имунитетне комисије   председник Скупштине 

је ставио на на гласање, Предлог одлуке о потврђивању мандата одборнику у 

Скупштини општине Босилеград 

 Након обављеног гласања, дизањем руку, председавајући је константовао  да је, 

са 22 гласа  за,  донета Одлука о потврђивању мандата одборнику у Скупштини 

општине Босилеград. 

  Нови одборник , дао је, а након тога и потписао свечану изјаву. 

 

ПЕТА ТАЧКА: Предлог Статута општине Босилеград  

 Уводно излагање по овој тачки поднела је Снежана Стојилковић:- Пре него што 

дам уводни део,  да одговорим на питања одборника Миланова. Комисија за израду 

Статута општине Босилеград је била у следећем саставу: Снежана Стоиљковић, 

председник комисије, Миодраг Јакимов   и Владимир Стојнев,  чланови Комисије.  

 

 



 

 

 

 

 

Као што је рекао председник Скупштине,  Статут се доноси ради усаглашавања са 

Законом о локалној самоуправи. Све новине у Закону су унете у Статут. Осврнућу се 

укратко на новине у Статуту које су дате у образложењу Статута. Пре свега промењен 

је концепт утврђивања надлежности Општине тако што су,   уместо набрајања послова,  

наведене  области у којима општина има надлежност. Друга новина је то што је 

предвиђено  обавезно организовање јавних расправа. Важећи Статут предвиђао је јавну 

расправу, а ли као могућност, а не као обавезу. Предлог Статута предвиђа обавезне 

јавне расправе за одређене Одлуке. Уведена је нова одредба о јавним слушањима. 

Постоји велика разлика између јавних расправа и јавних слушања. Јавне расправе се 

воде у циљу прикупљања мишљења,  сугестија и предлога грађана у погледу неког  

конкретног акта,  који се доноси. Јавно слушање  је институт и није обавезан где се 

прикупљају информације, износе ставови,  разна мишљења разних надлежних служби, 

стручњака,  научних институција, државних органа, органа власти локалне самоуправе, 

неких организација које износе своје ставове ради реалног сагледавања и решавања 

одређених конкретних питања. Даља измена  се односи  на број чланова Општинског 

већа и број одборника,  помочнила председника Општине. Према критеријуму број 

становника,  у општинама до 15.000 становника мисли се на чланове које бира 

Скупштина општина може да има 5 члана  Општинског већа,  с тим што су  председник 

општине и заменика председника општине, чланови по функцији. Према том 

критеријуму Општина Босилеград мож да има једног помочника председника. Трећа 

новина је предвиђено је да се у Општини може установити локалног  обусмана, то је 

заштитника грађана. Новина се огледа још у  стручним  и академским  називима  лица 

који се постављају,  за началника Општинске управе, заменик началника, секретара 

Скупштине општине,  то је предвиђено са Законом о високом образовању. Законска је 

обавеза да се на Предлог Статута да  мишљење Министарство  државне управе и 

локалне  самоуправе. Ступање на снагу Статута,  нема утицаја на садшњи  број чланова 

Већа.  

  Председник Скупштине је отворио расправу. 

  Пошто у расправи  није било учесника, Скупштина је са 21 гласом за, донела 

Статут општине Босилеград.  

  

ШЕСТА И СЕДМА ТАЧКА: 6. Предлог одлуке  о образовању Општинског штаба за 

ванредне ситуације; 7. Предлог одлуке  о организацији и функционисању цивилне 

заштите на територији општине Босилеград 

 Председник Скупштине је, обавестио одборнике да им је  материјал  достављен 

уз позив за седницу и  питао да ли има потребе да се подноси уводно излагање по овим  

тачкама  дневног реда.  

 Пошто су одборници оценили да нема потребе да се подноси уводно излагање, 

већ да известилац одговара на питања одборника,  председник Скупштине је отворио 

расправу. 

 За реч се јавио Славчо Миланов:-Састав чланова Штаба за ванредне ситуације 

знамо. Међутим те људе ја,  познајем, незнам дали има орган управљања где их нема. 

Да и неки нису у  сукобу интереса?  

 За реч се јавио Даниел Зарев, известилац:- Законом је прописано да у смањењу 

ризика о катастрофа и управљању ванредним  ситуацијама  да је командант штаба 

председник општине. Заменик команданта штаба је по функција или заменик 

преседника општине или члан Општинског већа.  У руководећем делу Општинског 

штаба је началник општинског  штаба он се поставља на предлог надлежног начелника  

Одељења за ванредне ситуације за подручне јединице. Конкретно за нас  Одељење за 



ванредне саитуације Врање је надлежно и они су предложили ко да буде началник. У 

Закону стоји да треба да буду представници односно  руководиоци   јавних предузећа, 

установа, чији је оснивач општина и други правни субјекти  који су од великог  значаја 

за доношење одлука Штаба за ванредне ситуације. Зато су укључени директори, 

шефове  јавних  предузећа, установи, који су у  унадлежност јединице локалне 

самоуправе. Други субјекти су одређени на нивоу  Републике као што је ПТТ, 

телекомуникације, итд. И сматрам да је ова Одлука  законита и да ни један члан штаба 

није у сукобу интереса, јер они не доносе самостално одлуку.  

 Крајем 2018.  године укинут је Закон о ванредним ситуацијама односно стављен   

ван снаге и налажено је да се  сви наши акти који су везани за тај  закон  ускладе са 

новим Законом. Ми смо прва општина у Пчињском  округу  која ради усаглашавање 

тих аката.  

 По закљученој расправи, Скупштина је:  

-са 21 гласом за,  донела Одлуку о образовању Општинског штаба за ванредне 

ситуације  

-са 21 гласом за,  донела Одлуку  о организацији и функционисању цивилне заштите на 

територији општине Босилеград. 

 

ОСМА ТАЧКА: Предлог решења о избору чланова  Савета за међунационалне односе  

општинe Босилеград 

 У вези ове тачке дневног реда, уводне напомене дао  је председник Скупштине.  

  У састав Савета за међунационалне односе  општине Босилеград предложени су 

су:ИЗ РЕДА ПРЕДСТАВНИКА СРПСКОГ НАРОДА: Љиљана Димитрова и Радица 

Петров; ИЗ РЕДА ПРЕДСТАВНИКА БУГАРСКЕ НАЦИОНАЛНЕ МАЊИНЕ:Дешка 

Георгиев и Петар Рангелов; ИЗ РЕДА ПРЕДСТАВНИКА РОМСКЕ НАЦИОНАЛНЕ 

МАЊИНЕ: Саша Стаменковић и  Гошо Георгиев. 

Председник Скупштине је отворио расправу. 

  Пошто у расправи  није било учесника, Скупштина је са 21 гласом за, донела 

Решење о избору чланова  Савета за међунационалне односе  општинe Босилеград 

 

ДЕВЕТА ДО ДВАДЕСЕТА ТАЧКА: 9. Предлог решења о давању сагласности на 

Програм  рада са финансијским планом Народне библиотеке «Христо Ботев» у 

Босилеграду за 2019. годину; 10. Предлог решења о давњу сагласности на  Годишњи 

план рада, Предшколски програм рада  за радну 2018/2019. годину и Финансијски план 

за 2019. годину Предшколске установе  „Дечја радост“ у Босилеграду; 11. Предлог 

решења о давању сагласности  на План  и Програм рада  и     Финансијски  план  за 

финансијска средства из Буџета општине Босилеград Дома здравља Босилеград за 2019. 

годину; 12. Предлог решења о давању сагласности на  Програм рада   са  финансијским  

планом  Установе Центар културе «Босилеград» за 2019. годину; 13. Предлог решења о 

давању сагласности на План рада са Финансијским  планом    Центра за социјални рад у 

Босилеграду за 2019. годину; 14. Предлог решења о давању сагласности на    

Финансијски план за финансијска средства из Буџета општине Босилеград за  2019. 

годину Гимназије у Босилеграду; 15. Предлог решења о давању сагласности на   

Финансијски  план за финансијаска средства из Буџета општине Босилеград за  2019. 

годину Основне школе „Георги Димитров“; 16. Предлог решења о давању сагласности 

на Програм рад  за 2019. и   Финасијски план за  финансијска средства из Буџета 

општине  Босилеград  Дома ученика средњих школа у Босилеграду за 2019. годину; 17. 

Предлог решења о давању сагласности  на План рада и  финансијски  план за средства 

из буџета општине Босилеград Црвеног крста Босилеград за 2019. годину; 18. Предлог 

решења о давању сагласности- потврђивању Програма рада са обједињеним 

финансијским планом Спортског савеза општине Босилеград за 2019. годину; 19. 

Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Буџетског фонда за развој 

пољопривреде општине Босилеград за период од 01.01.2019. до 31.12.2019. године; 20. 



Предлог решења о давању сагласности на   План активности по  месним заједницама у 

2019. години Јавног  предузећа «Грађевинско земљиште и путеве општине Босилеград»; 

 Председник Скупштине је, обавестио одборнике да им је  материјал  достављен 

уз позив за седницу и  питао да ли има потребе да се подноси уводно излагање по овим  

тачкама  дневног реда.  

 Пошто су одборници оценили да нема потребе да се подноси уводно излагање, 

већ да известилац одговара на питања одборника,  председник Скупштине је отворио 

расправу. 

 За реч се јавио Славчо Миланов:-Нису сви индиректни и директни корисници 

присутни на седници. Имам питања за Дечју радост.  Критикујем, јер су  табеле  

написане  малим  словима. Сви корисници који имају организовану кухињу за децу, 

који купују дрва за огрев и користе приватна возила у службене сврхе, који имају 

велики путне трошкове, и који имају дневнице за службена путовања. Неколико пута 

сам постављао питање и никад нисам добио одговор. Интерсује ме да ли има контроле 

приликом набавка огревног дрвета,  потребних  намирница за кухињу за децу, затим да 

ли има контроле у набавци на средстава за  хигијену, да ли има контроле око утрошка 

огревног дрвета и око утрошка хране,  око организоване кухиње  да ли има контроле и 

зашто се користе приватна возила у службене сврхе,  кад је Председник општине рекао,  

неколико пута,  да општина има довољан број путничких возила које могу  да користе 

сви корисници,  када хоће и колико је то потребно. 

 Конкретно ,  питање се  односи за Радио Босилеград. Интересује ме шта ради 

Ново радио , од осам сати ујутро,  по којим прописима раде.Директор ЈП грађевинско 

земљиште и путеве направио је програм активности по Месним заједницма,  где  и шта 

ће да се ради. То је за похвалу. У Доњој  Љубати 120  радних  сата за чишћење путева,  

затим Горња Лисина -120 радна сата за чишћење путева. У селу Паралово има више 

радних сатова за чишћење  путева.  

 За реч се јавио Методи Чипев:-  За кухињу расписујемо тендер на који  се 

јављају дистрибутери,   деци дајемо допис да дају родитељима. У кухињи се хране око 

200 деце. Има приговори за кухињу,  да није добра храна. Око 70 деце хране се у 

кухињи бесплатно то су роми и сиромашна деца, која станују у Дому ученика. Око 

600.000 дајемо годишње за храну за ту децу,  како  би се хранила у кухињи. У општини 

има 24 основних  школа,   750 метара купујемо огревно дрво на тендеру . Квалитет дрва 

одређује се у записнику,  ако су букова или храстова. Око три и по милиона издвајамо 

за трошкове  превоза  просветних  радника  и  деце. Расписан је тендер,  јави се само 

Таса Тоурс који превози просветне раднике и децу. Некад користимо службена возила,   

када треба директор да иде на састанак у Врању. Исто по селима кад идемо на терен 

користимо службено возило. Напишемо путни налог донесимо у упштини,  поднесемо 

захтев,  општина нам одобри  и виде да ли имамо новац на рачуну и онда председник 

општине потпише и ми пребацимо паре,  уплатимо на бензинској пумпи и узмемо 

рачун и то тако функционише. Користимо и општинска возила кад затреба.  

 За реч се јавио Славчо Миланов:-Интерсује ме кад дођу 100 паштете данас,  да 

ли има контроле на тим паштетама,  да ли је искоршћено  искористене 30 паштета, а 

преостале,  да ли ће се  користе наредни дан или неће  да се користе. Интересује ме 

дали утрошак намирница прате деца.  

 За реч се јавио Методи Чипев:-За набавку  намирница у кухиње задужена је 

Владимирова Бранка која сваки дан води евиденцију које дете је одсутно спакује оброк 

у кесу и испрати кући деци.  

 За реч се јавља Стефан Стојков:-Што се тиче питања које је поставио Славчо 

Миланов за ново Радио Босилеград. Враћам се мало уназад у 2015.  годину, донет је   

нови закон о медијима  покоме је  Босилеград могао да остане без медија и на српском 

и на бугарском језику. Нико није хтео да га приватизује,  Братство није радило. 

Владимир Захаријев је затражио у  Републичком савету,  на прбвом месту је било 

оснивање на Новог радиа Босилеград. Одређене друге националне мањине извршили су 

пререгистрацију, јер су знали за тај закон унапред. На инсистирање Министарства 



културе и информисања и РЕМ-а отворили смо Ново радио Босилеград,  које фигурише 

преко Националног савета. Дозвола је обезбеђена за Ново радио Босилеград до 2024.  

године.  Нова Радио телевизија Босилеград  се финансира из средстава Националног 

савета,  који је и оснивач. Емитују се вести,  обавештења, има  и народне и забавне 

музике, бугарске и стране музике. Мимо програмске шеме не може да се емитује. 

Тренутно су  у Радију Босилеград  запослена два техничара,  један новинар,  главни и 

одговорни уредник, а једна новинарка је на породиљском  одсуству. Упослен је 

новинар из  Новог  Братства,  који је само на испомоћ и узима одређени додатак. Вести 

се емитују у 13 часова у 16 и у 17 часова  18, 19 и 20 часова. Тренутно се вести  емитују 

на бугасрком језику због смањеног капацитета лица,  има укључења и Радио Београда 

где је по шеми  написамо да од 05 ујутру до 08 сати ујутро,  од 14 часова до 16 часова и 

дневник од 22,00 до 22,30 часова. Емитује се емисија из продукције понедељом  и 

уторком од 11 часова, у  петак се емитују и од 11 часова и од 17 часова. У недељу је од 

10,00 часова до 17 часова.  

 За реч се јавио Славчо Миланов:- Да ли је постојала шанса  да новинар каже на 

радију да је завршена ловачка сезона и који су резултати. 

 За реч се јавио Стефан Стојков:- Имало је шанси,  али   понављам, због смањеног  

броја капацитета људи. Овом приликом апелујем  на све запослене у Радију Босилеград 

да  одреде једн дан  и на све  директоре јавних служби, једном недељно да се укључи 

један директор и да каже преко Радија Босилеград своје резлтате у току године.  

 За реч се јавио Владимир Захаријев:- Мислим да је дат одговор око огревног 

дрвета око хране у кухињи,  има тендере и ми уто не залазимо. Ја,  сам апеловао на 

Националном савету поесебно на директора Радио Босилеграда да се обрати директору 

Центра културе,  јер су ту  запослена лица који су раније били новинари који имају 

ауторске емисије и молим их,  да понове ауторске емисије преко Радија Босилеград, јер 

то је била сарадња између Центра културе и Радио Босилеграда. Што се тиче возила за 

путовања,  општина има довољан број возила,  једно од донатора а другису  од наших 

средстава. Док закон не искључи да иду и са приватним  возилима,  ми не можемо  да 

се мешамо руководиоцима да ли ће да иду  приватним  возилима или не. Дневнице за 

службена путовања су 150 динара. 

 У Одлуци имамо да могу да се повећају  или да се смање радни сати за чишћење 

путева. 

 По закљученој расправи, Скупштина је: 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Програм  рада са 

финансијским планом Народне библиотеке «Христо Ботев» у Босилеграду за 2019. 

годину 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Годишњи план рада, 

Предшколски програм рада  за радну 2018/2019. годину и Финансијски план за 2019. 

годину Предшколске установе  „Дечја радост“ у Босилеграду 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на на План  и Програм рада  и     

Финансијски  план  за финансијска средства из Буџета општине Босилеград Дома 

здравља Босилеград за 2019. годину 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Програм рада   са  

финансијским  планом  Установе Центар културе «Босилеград» за 2019. годину 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на План рада са Финансијским  

планом    Центра за социјални рад у Босилеграду за 2019. годину 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план за 

финансијска средства из Буџета општине Босилеград за  2019. годину Гимназије у 

Босилеграду 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски  план за 

финансијаска средства из Буџета општине Босилеград за  2019. годину Основне школе 

„Георги Димитров“ 

  



- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Програм рад  за 2019. и   

Финасијски план за  финансијска средства из Буџета општине  Босилеград  Дома 

ученика средњих школа у Босилеграду за 2019. годину 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на План рада и  финансијски  

план за средства из буџета општине Босилеград Црвеног крста Босилеград за 2019. 

годину 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности -потврђивању Програма рада 

са обједињеним финансијским планом Спортског савеза општине Босилеград за 2019. 

годину  

-са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Буџетског 

фонда за развој пољопривреде општине Босилеград за период од 01.01.2019. до 

31.12.2019. године 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на План активности по  

месним заједницама у 2019. години Јавног  предузећа «Грађевинско земљиште и путеве 

општине Босилеград» 

 

ДВАДЕСЕТ ПРВА ТАЧКА: Предлози  решења о давању сагласности на   Финансијске 

плананове Месних заједница:Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски 

план Месне заједнице Белут за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на   

Финансијски план Месне заједнице Бистар за 2019. годину;Предлог решења о давању 

сагласности на   Финансијски план Месне заједнице  Босилеград за 2019. годину; 

Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице 

Бранковци за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски 

план Месне заједнице  Бресница за 2019. годину;Предлог решења о давању сагласности 

на   Финансијски план Месне заједнице Гложје за 2019. годину; Предлог решења о 

давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице  Горња Лисина за 2019. 

годину; Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице 

Горња Љубата за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски 

план Месне заједнице Горње Тламино  за 2019. годину; Предлог решења о давању 

сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Грујинци за 2019. годину; Предлог 

решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доња Лисина за 

2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне 

заједнице Доња Љубата за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на   

Финансијски план Месне заједнице Доња Ржана за 2019. годину; Предлог решења о 

давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доње Тламино за 2019. 

годину; Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице 

Дукат за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на   Финансијски план 

Месне заједнице Извор за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на 

Финансијски план Месне заједнице  Јарешник за 2019. годину; Предлог решења о 

давању сагласности на  Финансијски план Месне заједнице Милевци за 2019. годину; 

Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице 

Млекоминци за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на  Финансијски 

план Месне заједнице Мусуљ за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности 

на Финансијски план Месне заједнице Паралово за 2019. годину; Предлог решења о 

давању сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Плоча за 2019. годину; 
Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице 

Радичевци за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на Финансијски план 

Месне заједнице Рајчиловци за 2019. годину; Предлог решења о давању сагласности на   

Финансијски план Месне заједнице Ресен за 2019. годину; Предлог решења о давању 

сагласности на  Финансијски план Месне заједнице Рикачево за 2019. годину; Предлог 

решења о давању сагласности на Финансијски план Месне заједнице Црноштица за 

2019. годину 



 Председник Скупштине је, обавестио одборнике да им је  материјал  достављен 

уз позив за седницу и  питао да ли има потребе да се подноси уводно излагање по овој  

тачки   дневног реда.  

 Пошто су одборници оценили да нема потребе да се подноси уводно излагање, 

председник Скупштине је отворио расправу. 

 Пошто у расправи  није било учесника, Скупштина је: 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на   Финансијски план Месне 

заједнице Бистар за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на   Финансијски план Месне 

заједнице  Босилеград за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Бранковци за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на   Финансијски план Месне 

заједнице  Бресница за 2019. годину; 

- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Гложје за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице  Горња Лисина за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на  Финансијски план Месне 

заједнице Горња Љубата за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Горње Тламино  за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Грујинци за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на  Финансијски план Месне 

заједнице Доња Лисина за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Предлог решења о давању 

сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доња Љубата за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Предлог решења о давању 

сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доња Ржана за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Предлог решења о давању 

сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Доње Тламино за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Предлог решења о давању 

сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Дукат за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Предлог решења о давању 

сагласности на   Финансијски план Месне заједнице Извор за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Предлог решења о давању 

сагласности на Финансијски план Месне заједнице  Јарешник за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Милевци за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Млекоминци за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на  Финансијски план Месне 

заједнице Мусуљ за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности Финансијски план Месне 

заједнице Паралово за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на   Финансијски план Месне 

заједнице Плоча за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Радичевци за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Рајчиловци за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности  Финансијски план Месне 

заједнице Ресен за 2019. годину; 



- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Рикачево за 2019. годину; 
- са 20 гласова за,  донела Решење о давању сагласности на Финансијски план Месне 

заједнице Црноштица за 2019. годину; 

 

ДВАДЕСЕТ ДРУГА ТАЧКА: Предлог одлуке о првом ребалансу буџета општине 

Босилеград за 2019. годину 

 Уводно излагање по овој тачки поднела је известилац, Смиљка Митов:-

Принуђени смо да радимо први ребаланс Одлуке о буџету општине за 2019.  годину и 

то на самом почетку из простог разлога што смо у обавези да све изворе финансирања 

побројимо  на начин,  онако како ће бити средства прибављена и утрошена са рачуна 

буџета. Измене су у самој Одлуци и то у пет ставки који се проширују низ рачун 

прихода и издатака између рачуна расхода,  такође у посебном делу одлуке као и 

капиталним издатцима Одлуке о буџету. Укупна износ средстава прихода и расхода у 

Одлуци о буђџету за 2019.  години мењају се и повећавају за девет милиона  деветсто 

седамдесет седам хиљада седамсто двадесет пет динара, те је сада укупни износ буџета- 

петсто седамдесет осам милиона шесто четрдесет пет хиљада сто осамдесет два динара. 

Прва измена у плану прихода  односи се на пренете неутрошена наменска средства на 

редовном рачуну буџета и на наменским подрачунима буџета општине. Пренета 

неутрошена средства се повећавају,  те је сада њихов износ- двадесет седам милиона 

петсто деведесет пет хиљада двеста четредесет шест динара из разлога што су ова 

средства уплаћена за реализацију пројекта „Рода вода“ од стране донатора  након 

доношења скупштинске Одлуке о буџету за 2019.  годину те из тог разлога нису могла 

бити планирана на извору тринаест као пренета неутрошена средства, већ су планирана 

на извору педесет. Извршена је само прерасподела унутар због планирања и 

финансирања из ког извора ће бити регистрована средства за реализацију овог пројекта. 

Ова измена аутоматски повлачи измену из плану расхода те се за реализацију овог 

пројекта по врсти трошкова и по извору,  раздвојена средства за финансирање овог 

пројекта.  

 Следећа измена се такође односи на  област социјале,  на услуге у заједници и за 

личног пратиоца  деце ометене  у развоју,  где су до сад средства била планирана од 

извора 01, међутим пренета неутрошена средства из предходне године значи опет извор 

13 се јавља и такође наменска трансферна средства добијамо након подписивања 

уговора Председника општине са надлежним Министарством. Опет се ради о извору 

финансирања о Одлуци у буџету.  

 Друга измена такође се односи код расхода,  Рода вода.  У овој години 

планирана су средства за реализацију овог пројекта где је Општина требала да 

учествује са 17 милиона и неколико хиљада динара, међутим од стране Министарства 

биће финансирана целокупни износ за реализацију овог пројекта,  те  из тог разлога се 

повећавају  наменски капитални трансфери од других нивоа власти за 20 милиона 

динара, а текући наменски трансфери где је било наше учешће се смањују.  

 Опет имамо замену финансирања у Одлуци о буџету. Једина измена је 

повечавање специјализованих услуга у Општинској управи. Специјализоване услуге се 

односе на геодетске услуге, услуге снимања где је  потребно реализовати и ангажовати 

додатне стручне службе ради прибављања снимака за реализацију пројеката који су по 

броју  у буџету, а њих је негде око 40. У томе се састоје све измене у овој првој измени 

и допуни у Одлуции о буџету општине Босилеград за 2019. годину. 

 За реч се јавио Славчо Миланов:- Прву пут је направљен ребаланс  прихода.  

 За реч се јавио Владимир Захаријев:-Да би могли да конкуришемо морали смо да 

поднесемо документацију и да гарантујемо за одређене финансијске односе општине. 

Имали смо пројекте где су носиоци били референти који су били изузетно способни. 

Европска унија за Рода воду може да да само 150.000 еура. На Бадњи дан сусрели смо 

се са председником Србије, Александаром  Вучићем. Послали су нас у многа 

министарства,  конкретно за Рода воду код министра Недимовића. Примљени смо и 



министар је дао распоред  Србија води и  Дирекцији за воде. Ступили смо у контакт са 

директорима,  направили смо планове.  На разговор су отишли Предраг Трајков и 

Живко Стоилков који су стручна лица,  показали су документацију усагласили су 

ставове и постигнути су договори,  да се за Рода воду  издвоји грађевински део. Чекамо 

сагласност од Министарства финансија за 20 милиона. Ускоро  ће  изаћи екипа од 

Босилеграда до постојечег резервоара у с. Милевци да провери да ли није дошло до 

некаквих измена т.ј.  до хаварије неке шахте или цеви. 

 Друго што смо постигли у договору  са министром је Кеј. Конкурисали смо у 

Србији,  за око 350 метара је  изводљиво према Воденици и наниже око 250 метара 

укупно 600 метра. Вредност 32 милиона  динара.  

 Председник Скупштине је, пошто више није било учесника у расправи, ставио 

на гласање предлог одлуке.  

 Скупштина је,  затим са 21 гласом за, донела Одлуку о првом ребалансу буџета 

општине Босилеград за 2019. годину. 

 

ДВАДЕСЕТ ТРЕЋА ТАЧКА: Предлог одлуке о одређивању субјеката од посебног 

значаја за заштиту и спасавање општине Босилеград 

 Председник Скупштине је питао одборнике да ли има потребе да се подноси 

уводно излагање по овој тачки  дневног реда.  

 Пошто су одборници оценили да нема потребе да се подноси уводно излагање,  

председник Скупштине је отворио расправу.   

 За реч се јавио Славчо Миланов:- Постављам  питање,  да ли није испуштена 

фирма  која треба да меси хлеб. Зашто не постоје чланови  Ловачког удружења. 

 За реч се јавио известилац, Даниел Зарев:- Општински штаб за ванредне 

ситуације када има потребе или кад је ванредна ситуација има право да по тржишној  

цени  узме не само хлеб и не само храну,  лекове већ све што је потребно грађанима у 

циљу спасавања материјалних добара, већ има право да одузме објекат како би га 

реновирао. То је регилисано у  Закону о  процени ризика у ванредним ситуацијама. 

 Ловачко удружење  није убачено,  као нео оспособљено правно лице.  Сви 

субјекти који су предвиђени у Закон о процену ризика и управљању ванредним 

ситуацијама су дефинисани и у  Одлуци   о органузацији и функционисања цивилне 

заштите на територији општине Босилеград.  Формирана је  јединица,  која је јачине 

вода,  која има три одељења, која је дирекно укључена, а  што се тиче људство она  је 

оспособљена и обучена за то,  са адекватним униформама како би реаговала на први 

позив односно на прву наредбу Штаба. 

 У овом случају људство није било потребно, али су потребне одређене 

институције да пруже адекватну заштиту кад се деси ванредна ситуација по било ком 

основу. Из тог разлога Ловачко удружење није укључено,  односно оспособљено 

правно лице. Људство није потребно а потребне су институције односно правна лица 

који може да спроводе адекватне акције.  

 За реч се јавио Славчо Миланов:-Ако су услови такви,  да не може да се 

производи хлеб. Ако Ловачко удужење није оспособљено као ординација,  ја се питам 

кад упоредим Ловачко удужење и Дечју радост. У ванредној  ситуацији,  Дечја радост 

ће изаћи на терен,  спасаваће шта треба, а док ловци неће  да изилазе и да спашавају 

што мора да се спаси. Код нас се зна које се ванредне ситуације дешавају,  на подручју 

Општине Босилеград,  а то су пожари и поплаве.  

 За реч се јавио известилац,  Даниел Зарев:- Под тачком  10.  Члан 1.  став 1.  

стоји Предшколска установа  затим Дечја радост Босилеград за пружање помоћи 

угроженим категоријама становништва. Кад се деси неки инцидент или инцидентни  

случај,  у ванредној  ситуацији могу  да збрину  и да изврше  прихват  одређене групе 

људи односно,  одређени  број становника  како би их збринули у њиховим  

просторијама.  



 Чланове Ловачког удружења могу да буду из предходне Одлуке у јединици 

цивилне заштите опште намене. Ја предлажем председнику да предложи у јединицу 

цивилне заштите и представнике   Ловачког удружења.  

 За реч се јавио Владимир Захаријев.- У Штабу  за ванредне ситуације је  шефа 

дистрибуције, који је ловац. Наредни пут ћу предложити и  чланове Ловачког 

удружења. 

  По закљученој расправи, Скупштина је, са 21 гласoм за, донела  Oдлуку о 

одређивању субјеката од посебног значаја за заштиту и спасавање општине Босилеград 

 

ДВАДЕСЕТ ЧЕТВРТА ТАЧКА: Предлог одлуке о приступању изради Стратегије 

одрживог развоја општине Босилеград за период 2019-2024. године 

 Председник Скупштине је питао одборнике да ли има потребе да се подноси 

уводно излагање по овој тачки  дневног реда.  

 Пошто су одборници оценили да нема потребе да се подноси уводно излагање,  

председник Скупштине је отворио расправу.   

 За реч се јавио Славчо Миланов:-Одлука о приступању и изради Стратегије 

одрживог развоја општине Босилеград. Шта се сматра под одрживим,  да ли  овај развој  

да га одржимо или да го унапредимо. У члан 3.  Одлуке  дефинисање мисије и визије 

одрживог развоја општине Босилеград,  коришћење потенцијалних вредности и шанси 

одклањањем и слабости и претњи у свим приоритетим областима развоја,  на развој 

заштитне животне средине,  културно историјског наслеђа. Молим известиоца да ми 

објасни ове речи које сам прочитао.Шта је стратегија ове Одлуке. 

 За реч се јавио известилац,  Микица Василев:- Што се тиче о приступању изради 

Стратегије одрживог развоја општине Босилеград за период 2019 - 2024 године дошли 

смо из разлога,  пошто је предходна Стратегија развој општине Босилеград  била за 

период 2013 до 2018 године из тог разлога на основу Закона о локалној самоуправи где 

општина доноси програме развоја,  приступамо, иницијативи о изради нове стратегије 

за општину Босилеград за период од 2019 до 2024 године.  То није ништа стриктно,  

приликом израде саме стратегије и сами сте видели да ће бити формирана тела и радне 

групе из свих области,   економије, културе спорта,  која ће радити на самој изради и 

дали смо рок од шест месеци.  

 Код  културно историјског наслеђа,  сматрамо да општина треба да се осврне на 

еколошку здраву храну и еко туризам,  то смо усвојили приликом израде предходне 

Стратегије економског развоја коју  је радило Координацино тело,   део из Београда и 

они су као приоритетне области развоја општине Босилеград предвиделе те две области 

из тог разлога смо ово потенцирали у овој  Одлуци. Ово је само иницијатива,  

покретање иницијативе за израду Стратегије, а Кординационо тело и радне групе које 

ће радити на изради ове стратегије предвидеће саме приоритетне области, за сам развој 

и кроз акциони план који ће бити одрађен и сами пројекти за наредних  пет година 

предвидеће све што је неопходно за сам развој општине Босилеград са изворима 

финансирања  и износима који су потребни са саму Стратегију. 

 Пошто се више нико није јавио за реч, Скупштина је, са 21 гласом за, донела 

Одлуку о приступању изради Стратегије одрживог развоја општине Босилеград за 

период 2019-2024. године 

  

ДВАДЕСЕТ ПЕТА ТАЧКА: Предлог  одлуке о допуни Одлуке о  награђивању ученика 

и успешних спортиста  за постигнуте резултате из буџета општине Босилеград 

 Уводно излагање по овој тачки поднео је председник општине, Владимир 

Захаријев:-Одлука је донета децембра месеца на седници, међутим пропустили смо 

веома битну ствар. Паре се дају из  буџета, на предлог  начелника Општинске управе 

али није предвиђено у Одлуци,  ко ће да одреди износ.  Овом одлуком предвиђено да ће 

износ нагрде појединачно за свако дете одредити Комисија, коју ће образовати 

Општинско веће. Када Одлука буде објављена  у Службеном  гласнику одмах ће   да 

обавестимо децу ,  за  време распуста,  како би им доделили финансијске накнаде. 



 Председник Скупштине, је затим, отворио расправу.  

 Пошто у расправи није било учесника, Скупштина је са 21 гласом, за донела  

Oдлуку о  награђивању ученика и успешних спортиста  за постигнуте резултате из 

буџета општине Босилеград. 

 

ДВАДЕСЕТ ШЕСТА ТАЧКА: Предлог одлуке о давању овлашћења председнику 

општине Босилеград да потпише потребну документацију у вези прибављања 

земљишта за проширење градског гробља 

 Председник Скупштине је питао одборнике да ли има потребе да се подноси 

уводно излагање по овој тачки  дневног реда.  

 Пошто су одборници оценили да нема потребе да се подноси уводно излагање,  

председник Скупштине је отворио расправу.   

 За реч се јавио Владимир Захаријев:- Имам иницијативу да направимо један 

црквени објекат  у  Изворштици. Јавили  смо се на  конкурс од 900.000 днара  Управи 

цркве и верске заједнице у договор са Врањском епархијом и пахомијом и са шефом  

Црквене општине Босилеград Зораном  Стојанов. Око 808 квадрата води се на 

Општини ми имамо потребу за проширење градског греобља.  

 Пошто у расправи више није било учесника, Скупштина је са 21 гласом, за 

донела Одлуку о давању овлашћења председнику општине Босилеград да потпише 

потребну документацију у вези прибављања земљишта за проширење градског гробља. 

 

ДВАДЕСЕТ СЕДМА ТАЧКА: Предлог решења о давању сагласности на измену и 

допуну Финансијског плана Општинске управе општине Босилеград за 2019. годину 

 Председник Скупштине је питао одборнике да ли има потребе да се подноси 

уводно излагање по овој тачки  дневног реда.  

 Пошто су одборници оценили да нема потребе да се подноси уводно излагање,  

председник Скупштине је отворио расправу. 

 За реч се јавио Владимир Захаријев:-Појачали смо специјализоване услуге у 

којеспада и геодетско снимање. Треба да се снима за подземни катастар  нове улице и 

око стадиона и много друге услуге. 

 Пошто у расправи више није било учесника, Скупштина је са 21 гласом, за 

донела Решење о давању сагласности на измену и допуну Финансијског плана 

Општинске управе општине Босилеград за 2019. годину Одлуку 

 

 ДВАДЕСЕТ ОСМА ТАЧКА: Упознавање са Закључком Округлог стола на тему 

„Истина и мере о екологији на територији општине Босилеград“ 

 За реч се јавља известилац Микица Василев:-Што се тиче округлог стола који је  

одржан 24.01.2019.  године у општини на  тему „Истине и мере о екологији на 

територији општине Босилеград“. Доста ствари који су изнети у јавност и по медијама 

да је катастрофално стање ми нисмо тог  мишљења и да по свим  показатељима  и 

мерама  које су извршене до сада од стране акредитованих установа,  нема загађење 

реке.  

 Одржан  је округли   сто,  на који су биле позване институције и организације из 

Републике Србије и из Републике Бугарске и нису се одазвали Министарство за 

азштиту животне средине,  упућено је писмо  министру Горану Тринову,  Сектору за 

управљање животном средином, Сектору за управљање отпадом и отпадним водама и 

Сектору за надзор и предострожност у заштити животне средине. Поред тога било је 

упућено писмо Министарству енергетике,  абинету министра,  Секретаријату 

министарства и Сектору за геологију и рударство. Можемо само да похвалимо да смо 

имали представнике Републичке дирекције за воде односно, Водне инспекције из 

Ниша, који су били присутни на округлом столу. Такође су били упућени позиви и 

представницима Министарства из Републике Бугарске,  Министарству животне 

средине и вода који  се нису  одазвали нашем позиву,  затим представницима у  

општини Ћустендил којима смо лично однели позиве као и поштом, а они  нису ништа 



доставили нити су дали неки коментар на нашем округлом столу. Остали представници 

су били представници рудника Грот, затим представници рудника Босил метал и 

представници рудника Мед голд који имају тренутно истражно право и били су 

представници  минихидроцентрала на територији општине Босилеград. Поред тога 

било је представника из  Србија Шуме и  Завода за  јавно здравље из Врања,  који су 

представили њихова мерења која по Закону  имају право да врше на територији 

општине Босилеград. Округли сто је трајао пет сати на коме   су изнешена сва 

мишљења од стране општине,  релевантних институција, невладиног л сектора и на 

краји  смо дошли до закључка,  пошто су се  министри два дана пре  састали у 

Димитровградум,   министар животне средине Републике Србије и бугарски министар у 

Димитровграду на ком састанку  је била ова тема и да ће и они бити ангажовани  на 

решавању овог проблема. После завршеног округлог стола ми смо поново упутили 

писмо 29.01.2019.   министру Горану Тривану и очекујемо одговор, а везано за  допис 

односно писмо које смо упутили министру,  може да Вас упозна председник општине 

Босилеград. 

 За реч се јавио Владимир Захаријев:-Имамо изгласане и спремне неке Одлуке. 

Нису се одазвале Министри из  Бугарске и од Србије, међутим они су се сусрели у 

Димитровграду, поводом  подписивања уговора. Један од говорника објашњавајући 

ситуацију рудника Голд и директора Босил метала,  испитивању злата од стране Мед 

голда у Тламинској реци , директор  Голда,  Златко  је рекао ако хоћемо да се бринемо,  

како ми тако и  и сви остали и добро је што се бринете,  треба да подигнемо животну 

средину на високом нивоу. А зашто постоји то у Босилеграду,  постоје и рудници у 

Србији и према  податцима које је изнео човек овде исто стоји и то седам пута има 

више експлоатације,  чак шта више један њихов човек који је био из  једног  удружења 

рекао је да се неке воде у  рекама не могу   уопште користити и мора да се тера вода у 

цистернама. 2005.  године код  55 лица је откривен  тумор,  то су последице 

бомбардовања. 150 радника раде у руднику у Караманици, а око 60 радника раде у  

руднику Грот. 

 Писмо које смо упутили   Министарству животне средине,  министру Горану 

Тривану послато је 28.01.2019.  године, које гласи:   „Поштовани господине Министре 

користимо прилику да Вас обавестимо да је 24. 01.2019. године  одржан округли сто 

под називом Мере о екологији  под покровитељством  општине Босилеград. 

Министарство  заштите животне средине се није одазвало позиву  иако смо у више 

наврата слали дописе електронским путем на адресу Кабинета министра,  државним 

секторима и то: Сектору  за управљање животном  средином, Сектору  за управљање 

отпадом и отпадним водама,  Сектору  за развој и предострожност животне средине. 

Учешће на  Округлом столу су узели представници рудника на територији општине 

Босилеград,  Републичка дирекција за воде, Водна инспекција и Завод за јавно здравље 

Врање као акредитована установа за испитивање воде. Предлог  локалне самоуправе је 

да се хитно уради мониторинг  воде, међутим због невладиних представника  која су 

била са Вама у Димитровграду и који су предложили да то буде међународни 

мониторинг,  молимо Вас да хитно одговорити да ли ми можемо без Ваше сагласности 

да одрадимо међународни мониторинг.   

 За рећ се јавио Славчо Миланов:-Интерсује ме да ли је Бугарска приметила да јој 

је вода загађена. По мом мишљењу вода која тече од Караманице може  да угрози 

становништво у Македонији и Бугарској. Интересује ме да ли је  овлашћена државна 

направили анализу воде и да ли има резултате те анализе. Ако је овај рудник у 

Караманици штетан,  незнам шта бива   са рудником у Бору , који се налази  у центру 

града.  Нико није против хидроелектранаако је направљена  како треба, али у 

Тламинској реци нема воде у кориту, јер је вода сакупљена у хидроелектране.  

Босилеград нема никакве користи од минихидроелектрана, а постоји катастрофална 

штета. И ја сам против минихидроелектрана. Миниелектрана се прави на великим   

рекама, наше реке су мале за те ствари. Кад се добију званичне анализе о загађености  

воде,    државне институције треба да нас обавесте о томе.  



 За реч се јавио Микица Василев:-Што се тиче испитивања воде и да је наводно 

вода загађена у Бистарској реци то су изнела два удружења који су на територији 

општине Босилеград , од којих  је једно из Софије, а што се тиче званичних података 

министарства Републике Бугарске,  министар Нено Динов је дао изјаву, коју  може 

свако да прочита на интеренету,  да загађење реке Драговиштице не постоји и нема 

повећане концентрације дозвољених  тешких  метала у самој реци. Исту изјаву је дао 

председник општине Ћустендил,  Петар Паунов.  Они на месечном нивоу на граничном  

прелазу Рибарци -Олтоманци врше испитивање воде у реци  и да уопште не постоји 

повећана концентрација тешких  метала у реци. 

  Ја  сам 22.  јануара 2019.  године на округлом столу лично  присуствовао са 

представнике Општине.  Газио сам  пола метра снега,  ишао сам у Караманицу,  како  

би видео  постројење где се врши флотација   видео сам да је то затворени систем и да  

се вода  враћа изнад рудника  где су  направљени  базени за ту воду. Вода уопште не 

изилази из самог пстроења. Имам видео снимак где се види  да  испод рудника   узимам 

узорак,  точим флашу воде и лично вадим флашу из реке,  и да  је вода потпуно бистра,   

као роса вода. 

  

 ДВАДЕСЕТ ДЕВЕТА ТАЧКА:Питања и предлози  

 За реч се јавио Славчо Миланов Имам да поставим три питања и то: 

 Планиране активности  Јавног предузећа „Грађевинско земљиште и путеве 

општинеБосилеград“  на територији МЗ Доња Љубата израда противпожарних  путева. 

Ове године у том делу неколико пута је  било пожари и то намерних,  који су 

пријављени у Полицији и до дан данас полиција није открила ко је изазвао пожар. 

Интересује ме кад ће да се направе противпожарне путеве,  како би биле заштићене 

зграде. 

 Финансијски план   МЗ Доња Љубата  највероватно ни је предвиђено ја сам 

одборник три године и мост још није урађен, затим дом је у распаду. 

 Интерсује ме директору ОШ Георги Димитров Босилеград  Методи Чипев кад 

му истиће мандат  и дали је расписан конкурс.   

 За реч се јавио Методи Чипев:- Пре неки дан смо имали  Школски одбор где је 

донела одлуку комисија од три члана која ће да распише конкурс за директора.  

 Кров  школе у   Доњој  Љубати  је направљен,  пројекат од 19 милиона динара. У 

Горњој   Лисини исто треба да се направи кров школе,  марта или априла месеца то ће 

да се заврши.  

 За реч се јавио Владимир Захаријев:- Сутра долазе специјалисти из  ВМА 

Београд. Што се тиче против пожарних  путева,  нису   решени  комплетно имовинско 

правни односи. Изаћи ће на лицу места геодет и инжињери да би се сакупиле  

оригиналне изјаве,  како би се пробио пут. Потпуно се слажем са говорником Славчо 

Милановим  да су пожари намерни. Ја сам лично учествовао у   гашењу  пожара у 

Доњој  Љубати.  

 Имамо једно питање које смо добили преко председника Скупштине из села 

Извор. Питање гласи зашто се дају привремени и повремени уговори радницима. Има 

забрана запошљавања  од стране државе. Тренутно електране  производе два мегавата  

што је довољно за цео Босилеград. 

 Тренутно радимо на једном   пројекту, чији  који је носилац  Данијел Миланов, 

где се мењају и дају називи   улицама . То је Европски пројекат у коме треба да узму 

учешће сви грађани општине Босилеград. Прво треба да се поставе табле, а онда и 

кућни бројеви. 

 Ишли смо у Београд код Благојевића и рекао нам је да можемо да улажемо у 

здравство, просвету и социјалне бриге. У просвети смо упали у програм и изгласан је 

пројекат „Реновирање јаслица ПУ „Дечја радост“. Завршава се пројекат и иде на 

реализацију. Што се тиче Дом здравља,  има одређених  пројеката  који  су рађени од 

стране стручних лица и господин Благојевић нам је рекао да се ради  само патос и 

зидови,  тако да ће ускоро стручно лице ићи  код инжињера како  би се консултовали  



да се види шта може да се уради,   како би се финансирало. Исто важи и за Основне 

школе, али донели смо одлуку са директором ОШ Георги Димитров Методи Чипевим  

како би реновирали школу у селу Рајчиловци. Тренутно се ради пројекат „Фасада ОШ 

Георги Димитров у Босилеграду“  је ушла у годишњи план Министарства просвете.  

 У Кобосу  ради 30 радника. Водили смо жестоку борбу за фабрике, јер припадају 

општини. Потписан је уговор са инвеститором из Данске који је запослио 30 радника, а 

касније ће  запослити  и другу туру радника, затим и тречу  туру. То је за Босилеград 

нови приход. 

 Што се тиче Чарапаре,  потписан је уговор са инвеститором  VИТАТЕХТ из  

Пирота, који треба да запосли прве године 60 радника. Почеће  са 10 до 15 радника  од 

12. фебруара. Фабрике нису поклоњене инвеститорима, већ су и даље општинске. 

Инвеститори су потписали уговоре на годину дана. 

  

Председник Скупштине Славчо Владимиров је затим, с обзиром да је дневни ред 

за данашњу седницу исцрпљен, закључио деветнаесту   редовну  седницу  Скупштине у 

16  сати. 

 

Цео ток седнице Скупштине је снимљен.   

 

 

 

     ЗАПИСНИЧАР                                                                               ПРЕДСЕДНИК 

                                                                                                           Скупштине општине  

                                                                                                                   Босилеград 

                                                                                                             Славчо Владимиров 

 

Оверачи записника 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

 




